
 

 

Protokół Nr LV/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 marca 2023 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
02

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
25 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny: 

radny Bełzowski Zdzisław. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek, Dyrektor Zakładu Karnego w Wierzchowie ppłk 

Patrycjusz Uchroński, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Andrzej Półgrabski, Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Piotr Paszkiewicz oraz zaproszone osoby, według 

listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył:  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
02

 otworzył LV Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad sesji został 

przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo.  

W dniu 30 marca 2023 roku do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Wójta Gminy 

Wierzchowo o wprowadzenie do porządku  obrad sesji w dniu 30 marca 2023 roku dwóch 

autopoprawek: 

druk nr 325 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023, 

druk nr 326 w sprawie utworzenia na terenie gminy Wierzchowo placówki wsparcia 

dziennego i połączenia jej z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Wierzchowie. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał  porządek obrad z uwzględnieniem 

powyższego wniosku. 



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk nr 

325 z autopoprawka; 

8.2 uchwała w sprawie utworzenia na terenie gminy Wierzchowo placówki wsparcia 

dziennego  i połączenia jej z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – druk nr 326 z autopoprawką; 

8.3 uchwała w sprawie Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo– druk nr 327; 

8.4 uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

funduszu sołeckiego na rok 2024 – druk nr 328; 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10.Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia LIV Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 lutego 2023 roku został wyłożony do wglądu  

w Biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z LIV sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LIV sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

4 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad 5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec  poinformował, że w marcu bieżącego roku odbyło się 

jedno posiedzenie komisji stałych Rady Gminy i było to posiedzenie wspólne. 

 

Jolanta Augustyniak - Przewodnicząca Komisji wiodącej tematycznie, tj. Komisji Kultury 

przedstawiła informację z posiedzenia wspólnego Komisji Kultury, Komisji Budżetu i 

Finansów, Komisji Rolnictwa i Komisji Rewizyjnej – protokół Komisji Nr 3/2023  

z dnia 23 marca 2023 roku, stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Radny Ryszard Borowicz odniósł się do zapisu w protokole odnośnie zakupu tablic dla 

wszystkich sołectw. Zaproponował również źródło finansowania zakupu tych tablic. 

Poprosił również aby sołectwa w 100% mogły wykorzystać pieniądze według swoich 

potrzebna np. na zakup artykułów spożywczych a nie jak do tej pory 20%na konsumpcję. 

Dodał również, że w Sośnicy też będzie malowanie świetlicy. 

 

Radny Jozef Janicki dodał, że w świetlicy Świerczynie trzeba zakonserwować podłogę. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec obrad zamknął punkt 5 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym  nie 

wpłynęła żadna interpelację. 

 

Na sesji interpelację pisemną złożyli: 

 

1) Radny Kazimierz Pajor: 

„Interpelacja do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. 

Zwracam się z prośbą o podjęcie działań mających na celu usunięcie zgromadzonego 

piasku i innych zanieczyszczeń przy krawężnikach na wszystkich ulicach 

miejscowości Wierzchowo. Nagromadzony piasek dostaje się wraz z opadami deszczu 

do studzienek kanalizacyjnych powodując ich stopniowe zamulanie .” 

 

2) Radny Ireneusz Jung: 
„Interpelacja do Wójta Gminy Wierzchowo. Na prośbę mieszkańców posesji nr 36A 

w Osieku Drawskim/budynek, w którym funkcjonuje sklep/oraz mieszkańców 

sąsiednich posesji, zwracam się z prośbą o pomoc w rozwiązaniu problemu z 

lokalizacją nowego miejsca na bocianie gniazdo. 

Przez bardzo wiele lat na kominie posesji nr 36A było bocianie gniazdo. Gniazdo 

przez lata powiększyło się i w pewnym momencie stanowiło już realne zagrożenie, że 

zwyczajnie spadnie, wyrządzając przy tym jakieś poważne szkody. 

Problem w pewnym sensie w zeszłym roku „rozwiązał się sam” – w trakcie 

szalejących w naszej okolicy orkanów, całe gniazdo spadło na ziemię. 

Staraniem mieszkańców posesji  nr 36A, pozyskano nieodpłatnie od złocienieckiej 

placówki RDOŚ-u platformę oraz specjalny kosz wiklinowy przystosowany do 



zamontowania na słupie. Ostatecznie platforma ta nie została nigdzie zamontowana. 

Zdeponowano ją u Pani Sołtys. 

Temat „bocianiego gniazda” pojawił się ponownie wraz z bocianami, które powróciły 

do naszej miejscowości i próbują odnowić zniszczone gniazdo. Niestety tam, gdzie 

ono było tj. na kominie. 

Kwestię lokalizacji nowego gniazda trzeba wiec pilnie rozwiązać. 

Na prośbę mieszkańców zwracam się więc z wnioskiem o: pomoc w ustaleniu nowej 

lokalizacji na bocianie gniazdo z wykorzystaniem platformy, która już jest w 

posiadaniu sołectwa Osiek Drawski. ” 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad 7 

 

W tej części posiedzenia sesji Rady Gminy Wierzchowo udział wziął przedstawiciel Zakładu 

Karnego w Wierzchowie. Dyrektor Zakładu Karnego ppłk Patrycjusz Uchroński zwrócił się 

do wszystkich zebranych uczestniczących w posiedzeniu sesji jak i oglądających online 

przebieg sesji o jak najszersze nagłaśnianie oraz rozreklamowanie ofert pracy w Zakładzie 

Karnym w Wierzchowie. Omówił pokrótce specyfikację pracy w Zakładzie Karnym oraz 

przedstawił i omówili oferty zatrudnienia. 

 

Dyrektor Zakładu Karnego ppłk Patrycjusz Uchroński zaprosił Radnych Gminy do 

odwiedzenia Zakładu Karnego i zobaczenia jak wygląda od wewnątrz. 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec podziękował za odwiedziny, zaproszenie oraz 

powiedział, że przekażemy informacje o możliwości zatrudnienia mieszkańcom Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 7 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 8. 

 

Ad 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk nr 325 z 

autopoprawką. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LV/322/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2023 – która stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

 

W trakcie głosowania salę opuścił Radny Mariusz Doroszuk pomniejszając ilość 

członków Rady biorących udział w posiedzeniu do 13 osób. 

 

2) w sprawie utworzenia na terenie gminy Wierzchowo placówki wsparcia dziennego  i 

połączenia jej z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Wierzchowie – druk nr 

326 z autopoprawką 
 



Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 1 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LV/323/2023 w sprawie utworzenia na terenie gminy Wierzchowo 

placówki wsparcia dziennego  i połączenia jej z Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

3) w sprawie Programu Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo  – druk nr 327. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LV/324/2023 – w sprawie Programu Opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

4) W sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego na rok 2024 – druk nr 328. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 10 

głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 1 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LV/325/2023 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2024 – która stanowi załącznik nr 9 do 

nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi Starosty Drawskiego na 

zgłoszoną przez radnego Ryszarda Borowicza interpelację w sprawie pilnej przebudowy drogi 

powiatowej Nr 1994 Z, łączącej miejscowość Sośnica z miejscowością Wierzchowo w 

Gminie Wierzchowo. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 9 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt. 10. 

 

Ad 10 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poprosił o zabranie głosu Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Andrzeja Półgrabskiego. 

 

Dyrektor Andrzej Półgrabski odniósł się do informacji pisemnej Starosty Drawskiego 

dotyczącej realizacji inwestycji na drogach powiatowych w Gminie Wierzchowo.  

Powiedział, że odnośnie drogi 1994Z Będlino – Sośnica jesteśmy na liście rankingowej na 

pozycji 30 – jest prawdopodobieństwo, że dostaniemy dofinansowanie. Realizację tego 

zadania przewiduje na rok 2024/2025.  

W miejscowości Świerczyna remont nawierzchni drogi w części wiejskiej. 

Remont nawierzchni w miejscowości Nowe Laski uzależniony jest od inwestycji Gminy 

związanej z budową kanalizacji ściekowej. Prowadzone są rozmowy z Lasami Państwowymi 

z funduszu leśnego może dostaniemy środki na drogę od skrzyżowania z drogą wojewódzką  

177 w kierunku miejscowości Nowe Laski. 



Remont chodnika w miejscowości Świerczyna będzie wykonywany we własnym zakresie z 

racji obowiązków administracyjnych. 

Dyrektor Andrzej Półgrabski odpowiedział na interpelację Radnego Kazimierza Pajora 

dotyczącej usuwania piachu z poboczy dróg. Po zakończeniu sezonu zimowego Dyrektor 

Andrzej Półgrabski będzie chciał nawiązać współpracę z Wójtem Gminy Janem 

Szewczykiem w sprawie usuwania piachu z poboczy tak jak miało to miejsce w latach 

poprzednich. W innej sytuacji zadanie bardzo wydłuży się w czasie. 

 

O godz. 13
05 

wrócił Radny Mariusz Doroszuk. Aktualna ilość radnych biorąca udział w 

posiedzeniu – 14. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec zapytał Dyrektora Zarządu Dróg o możliwość 

dofinansowania z funduszu leśnego drogi 1994Z Sośnica –Będlino. 

Dyrektor Andrzej Półgrabski powiedział, że jest plan na pozyskanie środków z funduszu 

leśnego na tą drogę w następnym roku.  

 

Wójt Jan Szewczyk powiedział, że do tej pory piach z poboczy był usuwany przez 

pracowników zatrudnionych w ramach prac publicznych i interwencyjnych. Niestety na ten 

moment nie mamy takiej możliwości. Dyrektor sam będzie musiał zmierzyć się z tym 

zadaniem. Jeżeli pojawią się możliwości to nawiążemy współpracę jak dotychczas. 

Odnośnie inwestycji wodno – kanalizacyjnej w Nowych Laskach gmina wycofała się 

Będziemy w przyszłości składać nowy wniosek na tą inwestycję. 

Wójt Jan Szewczyk powiedział, że zasadne byłoby pozyskanie środków z funduszu leśnego 

na drogę Będlino – Sośnica. Dzięki temu przyśpieszymy inwestycję. Dodał również, że  

środki należy wykorzystywać racjonalnie i efektywnie. 

Dyrektor Andrzej Półgrabski powiedział, że na drogę Sośnica – Będlino jest złożony wniosek 

do PROW oczekujemy pełnej akceptacji. Jeśli będzie decyzja podpisana będziemy 

wnioskować do funduszu leśnego o współfinansowanie. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz poruszył temat sprzątania piachu z poboczy dróg oraz zapytał się 

Dyrektora Zarządu Dróg czy jest znana sprawa drzew przy posesji nr 24 ul. Lipowa. 

Dyrektor Andrzej Półgrabski powiedział, że temat zieleni przydrożnej to temat rzeka. Zarząd 

Dróg Powiatowych nie wycina drzew na życzenie mieszkańców. Zarząd Dróg Powiatowych 

może wnioskować do gminy i to ona wydaję decyzję o usunięciu drzew w pasie drogowym. 

Dyrektor Andrzej Półgrabski powiedział również, że niektóre gatunki drzew można przyciąć 

– tylko 30% korony.  

 

Radna Helena Jutrzenka – Trzebiatowska zapytała w jaki sposób usuwany jest piach z 

poboczy w Drawsku Pomorskim? 

Dyrektor Andrzej Półgrabski odpowiedział, że maja podpisane porozumienie z gminą. Powiat 

przekazuje środki i gmina we własnym zakresie sprząta drogi. Również jest możliwość 

podpisania takiego porozumienia z naszą gminą. 

 

Radny Ryszard Borowicz zapytał Dyrektora skąd wie, że dotacja na drogę Będlino – Sośnica 

będzie wrzesień – październik, a co jak będzie w lipcu? Radny powiedział, że z rozmowy z 

Nadleśniczym wie, że dysponuje 3 mln zł i przekazałby je na drogę Będlino - Sośnica. Gmina 

jak współfinansuje ma decydujący głos odnośnie swoich dróg. Zapytał kto wybrał drogę na 

Nowe Laski. Droga ta nie jest tak obciążona jak droga Będlino – Sośnica. 

Radny poinformował, że złożył wniosek o nowe znaki drogowe prze drodze Otrzep – Sośnica. 



Pochwalił Zarząd Dróg Powiatowych za szybkie działanie podczas zgłoszenia, że lustro 

spadło. Na koniec powiedział, że dla Gminy Wierzchowo najważniejszą drogą powiatową jest 

droga Będlino – Sośnica. 

 

Dyrektor Andrzej Półgrabski powiedział, że jako zarządca ma 400 km dróg i każda gmina 

wobec nich ma swoje oczekiwania . 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec odczytał Apel Rady Gminy Wierzchowo, który 

stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

Powyższy apel Radni Gminy podjęli 12 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

  

Radny Józef Janicki zapytał się o procedurę montowania luster. 

Dyrektor Andrzej Pólgrabski odpowiedział, że  trzeba wystąpić o zgodę na powieszenie w 

pasie drogowym. 

 

Radna Lidia Kałandyk powiedziała, że w przeciągu 3 lat w miejscowości Żabin zostały 

wykonane inwestycję : gaz, światłowód. Inwestycje odbyły się w pasie drogowym. Pobocza 

są w fatalnym stanie. Radna zapytała czy jest możliwość utwardzenia poboczy? Wspomniała 

również o zalewaniu drogi. 

 

Radna Jolanta Augustyniak korzystają z obecności Dyrektora zapytała się o możliwość 

przejścia dla pieszych między ul. Długa a ul. Szkolną – „ścieżka uczniowska”. Dyrektor 

Andrzej Półgrabski powiedział, że można złożyć interpelację do Komisji Bezpieczeństwa 

przy Powiecie.  

 

Radny Ireneusz Jung zapytał o wniosek mieszkańców dotyczący uciążliwości drogi brukowej 

w Osieku Drawskim. 

Dyrektor Andrzej Półgrabski odpowiedział, że na etapie realizacji inwestycji Złocieniec – 

Kalisz Pomorski przez Osiek Drawski został złożony wniosek do Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków. Konserwator Zabytków nie wydał pozytywnej decyzji. W związku 

z wnioskami mieszkańców ponownie skierowaliśmy zapytanie do Konserwatora Zabytków 

aktualnie czekamy na odpowiedz. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec podziękował Dyrektorowi Zarządu Dróg Andrzejowi 

Półgrabskiemu za przybycie na sesję Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec przypomniał kolegom i koleżankom Radnym o 

obowiązku składania oświadczeń majątkowych, których termin kończy się 30 kwietnia 2023r. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec w imieniu swoim i Wójta złożył wszystkim 

życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 10 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt. 11. 

 

Ad 11 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 14
25

 zamknął obrady LV sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 



Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………… 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 
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